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1. Minder ik, meer wij! 
 

Samen verantwoordelijk - Met de meeste inwoners van Olst-Wijhe gaat het goed. 

Maar ook in onze gemeente heeft niet iedereen dezelfde kansen om iets van het leven te 

maken. Eenzaamheid, uitsluiting en anonimiteit komen ook in Olst-Wijhe voor en er zijn 

kinderen die het minder goed hebben dan anderen. En nog steeds geldt dat over het 

algemeen mensen met een hoger inkomen een betere gezondheid hebben. De idealen 

van de Partij van de Arbeid zijn ook in 2014 hard nodig! En daarom blijven wij in Olst-

Wijhe werken aan een samenleving waarin iedereen een fatsoenlijk bestaan heeft en 

waarin iedereen de mogelijkheid heeft om vooruit te komen. Wij sluiten niemand uit. De 

sterkste schouders dragen de zwaarste lasten. Wij vinden het een taak van de gemeente 

om, samen met de burgers, die saamhorigheid te organiseren: minder ik, meer wij!  

 

Zelfredzaam - De PvdA Olst-Wijhe staat voor een respectvolle samenleving. Een 

samenleving waarin iedereen actief deelneemt. Burgers zijn daarbij zelfredzaam. Wie dit 

(even) niet is, krijgt een steuntje in de rug. In eerste instantie vanuit de eigen 

omgeving, maar als dat niet kan, zorgt de lokale overheid voor een goed vangnet. De 

ondersteuning vanuit de overheid is altijd gericht op het herwinnen van de eigen kracht 

en is dicht bij de mensen georganiseerd.  

 

In onze samenleving willen wij goed onderwijs voor alle kinderen. Sport en cultuur zien 

wij als bindende factoren binnen onze gemeente. Inkomen mag nooit een belemmering 

zijn om deel te nemen. Verder staat de PvdA Olst-Wijhe voor een evenwichtig en eerlijk 

woonbeleid. Anders dan in het verleden ligt het accent hierbij niet op nieuwbouw maar 

op het verbeteren van de kwaliteit van de bestaande woningen. Duurzaamheid blijft een 

speerpunt. Ook in Olst-Wijhe valt hier nog een wereld te winnen. De gemeente geeft 

hierbij het goede voorbeeld.  

 

Realistisch - De PvdA is een partij van idealen. De PvdA is ook realistisch. Meer dan 

ooit moeten wij prioriteiten stellen. De verminderde woningbouw en de afname van de 

verkoop van bedrijventerreinen leidt ook in Olst-Wijhe tot verlaging van de inkomsten. 

De uitkering die wij uit „Den Haag‟ krijgen, loopt terug. Tegelijkertijd neemt het werk 

voor de gemeente toe. Zij wordt verantwoordelijk voor veel taken op sociaal gebied. Wij 

moeten méér doen voor minder geld. Ons inwonertal is het laatste jaar nog toegenomen 

maar prognoses laten op termijn een daling zien. Nu al vergrijst Olst-Wijhe. Dit heeft 

consequenties voor onze voorzieningen.  

 

De recessie, de teruglopende uitkering van de rijksoverheid en de toekomstige krimp en 

vergrijzing vragen in de periode 2014-2018 om scherpe keuzes, een behoedzaam 

financieel beleid en om een gemeentebestuur dat stevig in de schoenen staat.  

 

Dienstbaar en verantwoordelijk - De PvdA wil een lokale overheid die zich dienstbaar 

opstelt. De gemeente is er voor de inwoners en niet andersom. Wat ons betreft gaat de 

gemeente onverminderd door met het stimuleren, mobiliseren en het bieden van ruimte 

voor initiatieven van onderop (inwoners, bedrijven en maatschappelijke organisaties). In 

de achter ons liggende jaren hebben wij gemerkt dat goede initiatieven van onderop 

succesvol werden doordat de gemeente waardering toonde, ruimte bood, partijen bij 

elkaar bracht of een bescheiden bijdrage beschikbaar stelde. Dit krijgt, wat ons betreft, 

in 2014-2018 een vervolg. 

 

De PvdA Olst-Wijhe is ten volle bereid om ook in 2014-2018 een bijdrage te leveren aan 

ons gemeentebestuur. Omdat wij idealen nastreven. Maar ook omdat wij ons 

verantwoordelijk voelen. De PvdA is geen partij van neezeggers en weglopers maar een 

partij die er staat.  

 

In dit verkiezingsprogramma “Minder ik, meer wij” maken wij u deelgenoot van onze 

intenties voor de komende jaren. Ook kijken wij kort terug op de jaren die achter ons 
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liggen. Dat hoort er ook bij, zo vinden wij. Mocht u vragen of opmerkingen hebben, mail 

ons (olstwijhe@pvda.nl). Verder kunt u natuurlijk altijd met uw vragen en opmerkingen bij 

onze mensen onder de bekende rode parasol in Olst en Wijhe terecht. En die staat er 

ook buiten de verkiezingstijd. 

 

2. Terugblik 2010-2014: Olst-Wijhe ligt er behoorlijk bij; druk op 

gemeente neemt wel toe 
 
Olst-Wijhe ligt er behoorlijk bij - “De recessie gaat niet aan Olst-Wijhe voorbij. Gaat 

het ons lukken om Olst-Wijhe er keurig bij te laten liggen? Is het financieel mogelijk om 

ons voorzieningenniveau overeind te houden? En hoe voorkomen wij dat mensen 

buitenspel komen te staan?” Met deze vragen openden wij ons verkiezingsprogramma 

voor de periode 2010-2014.  

 

Inmiddels zijn wij bijna vier jaar verder. Wat is gelukt en wat is niet gelukt? 

 

Laat wij met het positieve beginnen. Natuurlijk blijven er altijd wensen maar onze 

gemeente ligt er over het algemeen behoorlijk bij. Ondanks de economische crisis is er 

geïnvesteerd. Direct na de fusie van de voormalige gemeenten Olst en Wijhe is het 

centrum van Olst op de schop gegaan. Het resultaat is prachtig. De afgelopen periode is 

er veel in Wijhe gebeurd. Bijvoorbeeld rondom het Weijtendaal en het voormalige 

gemeentehuis. Wij noemen ook de Raalterwegzone en de Loswal. In Wesepe is 

geïnvesteerd in het zalencentrum, terwijl in Welsum het dorpshuis „de Bongerd‟ is 

opgeknapt. Ook is daar een nieuwe brandweerkazerne neergezet. Nadat eerder op het 

sportpark in Wijhe een mooie kunsgrasmat is neergelegd, gebeurde dat in deze periode 

op de sportparken in Wesepe en Olst. En deze inzet rendeert. Nog nooit speelden onze 

locale voetbalteams zo hoog! 

 

Ook met onze voorzieningen is niks mis. De afgelopen jaren is daarin flink geïnvesteerd. 

Denk daarbij aan het Holstohuus, het SPOC en het infocentrum op Den Nul. In de 

kernen zijn goed functionerende buurthuizen. Deze voorzieningen hebben wij met 

elkaar, gemeente en gemeenschap, gerealiseerd. Met deze voorzieningen en met deze 

gemeenschapszin onderscheiden wij ons in positieve zin van veel andere gemeenten.  

 

Ingenomen zijn wij met het bouwinitiatief van de Vereniging Aardehuis. Goed om te 

constateren dat daar zoveel positieve aandacht voor is. Zorgen hebben wij over de 

voortgang van de sanering van het Olasfa terrein. Het was ons een lief ding waard 

geweest als de provincie Overijssel de sanering binnen deze bestuursperiode tot een 

afronding had weten te brengen.  

 

Zoals u van ons mag verwachten, hebben wij ook in de afgelopen periode sterk ingezet 

op een fatsoenlijk lokaal armoedebeleid. Ondanks alle tegenwind hebben wij ons 

minimabeleid in de benen weten te houden.  

 

Wij zijn tevreden over de bestuurscultuur in Olst-Wijhe. Natuurlijk zijn er verschillen 

tussen de partijen, maar er wordt op een constructieve wijze met elkaar samengewerkt.  

 

Donkere economische wolken - Deze positieve ontwikkelingen laten onverlet dat de 

druk op de gemeente in de afgelopen jaren is toegenomen. Met elkaar hoopten wij in 

2010 dat de donkere economische wolken snel over zouden trekken. Dat is niet 

gebeurd. De afgelopen jaren hebben wij het met minder geld uit Den Haag moeten 

doen. Ook onze „eigen‟ inkomsten liepen terug. Wij verkochten minder grond dan 

gedacht. Wij hebben ook een aanzienlijk bedrag op grond moeten afschrijven (o.a. 

bedrijventerrein Noordmanshoek). Tegenover deze verminderde inkomsten stonden 

méér uitgaven. Steeds meer mensen doen noodgedwongen een beroep op de sociale 

voorzieningen.  
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Pijnlijke bezuinigingen – 2012 en 2013 stonden in het teken van de bezuinigingen. 

Wij hebben hierbij de samenleving nadrukkelijk betrokken. Wij waarderen de 

constructieve opstelling van onze inwoners, instellingen, organisaties en bedrijven. En 

wij beseffen ons terdege dat niet alle voorstellen bij iedereen even goed vallen. 

Ook wij voeren liever geen discussies over het behoud van voorzieningen als de 

bibliotheek, het zwembad en ‟t Olde Postkantoor. Ook wij schrappen niet graag in 

subsidies op gebied van sport en cultuur. Het kon echter niet anders. De PvdA is een 

partij die verantwoordelijkheid neemt.  

 

In alle discussies die wij hebben gevoerd over de bezuinigingen staat voor ons altijd één 

uitgangspunt centraal: wij wentelen onze problemen niet af op de zwakkeren in de 

samenleving.  

 

Olst-Wijhe is en blijft een sociale gemeente!  

 

Wij vinden het fijn dat een meerderheid van de raad ons daarin tot nu toe altijd heeft 

gesteund. 

 

Het kraakt en het piept – Wij zijn trots op onze voorzieningen, zo schreven wij net. 

Maar het kraakt en het piept. Op de oude weg verder gaan is in financieel opzicht bijna 

ondoenlijk, zo moeten wij constateren. Er is creativiteit en inventiviteit vereist. In het 

vervolg van dit verkiezingsprogramma komen wij daarop terug. 

 

Dank - Er liggen geen gemakkelijke jaren achter ons. Maar wij kijken niet met een 

slecht gevoel om. Samen met onze inwoners, bedrijven en maatschappelijke 

organisaties proberen wij het schip op koers te houden. Wij willen onze inwoners, onze 

bedrijven en onze organisaties en instellingen dan ook bedanken voor alle 

betrokkenheid.  

 

Respect hebben wij voor de opstelling van het ambtenarencorps van onze gemeente. 

Met steeds minder mensen moeten steeds grotere klussen worden geklaard. Onze dank, 

onze complimenten. 

 

Een woord van dank gaat ook uit naar onze gemeenteraadsfractie. René Leber, Annelies 

Boerman, Jack Nuissl, Marianne Poppenk en Klaas Stap hebben zich vanuit onze sociaal-

democratische principes met hart en ziel ingezet voor Olst-Wijhe.  

 

Een bijzonder woord van dank gaat uit naar onze wethouder Ans Otterloo. Vanaf 1994 

was en is zij als wethouder van Olst en later van Olst-Wijhe een echt boegbeeld voor de 

PvdA.  

 

Wij danken onze leden en onze sympathisanten voor alle steun die wij in de afgelopen 

periode mochten ontvangen. 
 

3. Werk, inkomen en economie 
 

Werk, werk en nog eens werk - Het hebben van een baan is de beste sociale 

voorziening die er bestaat. Wij willen daarom dat de gemeente Olst-Wijhe iedere 

mogelijkheid die er is om werkzoekende inwoners aan het werk te krijgen aanpakt. Dat 

gebeurt op een inventieve en creatieve manier. En dat kunnen wij niet alleen. De 

arbeidsmarkt houdt zich niet aan gemeentegrenzen. Dat moeten wij dus samen met 

andere gemeenten doen. De jongeren krijgen wat ons betreft extra aandacht. Een goede 

start op de arbeidsmarkt is super belangrijk.  
 

Dit betekent voor de komende raadsperiode 
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 De PvdA Olst-Wijhe wil dat er een Plan van de Arbeid voor onze regio komt. Bij 

het opstellen worden werkgevers, werknemers en werkzoekenden actief 

ingeschakeld. Bijzondere aandacht gaat hierbij uit naar het voorkomen van 

jeugdwerkloosheid. 

 Wij streven een sociale economie na. Wij hebben waardering voor het ambacht, 

zetten in op scholing en staan ZZP„ers bij. 
 Voor gemeentelijke opdrachten komen alleen bedrijven in aanmerking die bereid 

zijn om 5% van de aanneemsom te gebruiken voor de inzet van langdurig 

werklozen, jongeren (leerlingbouwplaatsen) en arbeidsgehandicapten. 

 De gemeente Olst-Wijhe blijft zelf het goede voorbeeld geven door binnen de 

eigen organisatie stageplaatsen en werkervaringsplaatsen aan te bieden. 

 

De gemeente helpt bij het vinden van werk – De banen liggen niet voor het 

oprapen. En al helemaal niet voor mensen die om welke reden dan ook wat verder van 

de arbeidsmarkt af staan. De inzet van de PvdA is gericht op het vinden van werk en op 

het vergroten van de zelfredzaamheid van onze inwoners. Lukt dat even niet dan is er 

recht op een fatsoenlijke uitkering.  

 

Dit betekent voor de komende raadsperiode 

 

 De PvdA wil bijstandsgerechtigden actief helpen bij het vinden van werk. Een 

uitkering is niet vrijblijvend. Wij werken hierbij nauw samen met het lokale 

bedrijfsleven waarbij wij attent zijn op verdringing van „reguliere‟ 

arbeidsplaatsen. 

 Arbeidsgehandicapten krijgen geen WSW indicatie meer. Dit betekent dat er via 

de zogeheten 5% regeling werk gevonden moet worden. Wij willen dat daar 

voldoende aandacht voor komt. 

 Hetzelfde geldt voor de positie van de Wajongers. Ook deze regeling vervalt 

namelijk. Olst-Wijhe kent verhoudingsgewijs veel Wajongers. De PvdA wil dat 

ook deze groep een reëel perspectief op arbeid wordt geboden. Wij beseffen ons 

terdege dat wij hierbij voor een grote opgave staan. Het wegvallen van de 

Wajong betekent een extra toeloop van naar verwachting 40% op de Wet Werk 

en Bijstand. 

 Medewerkers in de uitvoering zoals thuishulpen hebben recht op goede 

arbeidsvoorwaarden en een fatsoenlijk loon. De gemeente ziet daar in de 

aanbestedingsprocedures scherp op toe.  

 Wij willen niet dat de gemeente zaken doet met zorginstellingen waar 

topfunctionarissen absurde salarissen verdienen. Hetzelfde geldt voor 

woningbouwverenigingen en onderwijsinstellingen. 

 

Armoede is onacceptabel – Natuurlijk zijn het er minder dan in de grote steden maar 

ook in Olst-Wijhe groeien kinderen op die het veel slechter hebben dan andere kinderen. 

Armoede is voor ons als PvdA onacceptabel.  

 

Dit betekent voor de komende raadsperiode 

 

 De gemeente Olst-Wijhe blijft een adequaat minimabeleid uitvoeren. De 

gemeente wentelt de zorgen nooit af op de zwakkeren in de samenleving. 

Inwoners die lang van een minimum inkomen leven, krijgen extra steun. De 

collectieve ziektekostenverzekering blijft in stand.  

 In Olst-Wijhe wordt niemand vanwege geldgebrek woonruimte onthouden. De 

gemeente zet zich maximaal in om huisuitzettingen te voorkomen. 

 Wij zijn alert op de positie van de ouderen. Ouderen met een afbetaalde eigen 

woning, een eigen groentetuin en kinderen in de directe nabijheid hebben over 

het algemeen weinig moeite om rond te komen. Maar ouderen in een huurhuis, 

met enkel AOW en kinderen op afstand kunnen in de problemen komen. Als het 
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gaat om ondersteuning zien wij als PvdA Olst-Wijhe meer in algemene 

voorzieningen dan in vaak ingewikkelde toeslagen.  

 Geen enkel kind in onze gemeente wordt vanwege geldgebrek uitgesloten van 

sportieve en culturele activiteiten.  

 

Economische groei zorgt voor banen – Wij staan de bestaande bedrijven in Olst-

Wijhe met woord en daad bij. Nieuwe bedrijven zijn van harte welkom. Zowel onze eigen 

ondernemers als nieuwe bedrijven wordt letterlijk en figuurlijk de ruimte geboden. Wij 

voorkomen dat initiatieven verzanden in bureaucratie. Olst-Wijhe wordt met een open 

blik bestuurd.  

 

Wij kijken over de grenzen van onze gemeente heen. Zowel de IJsseldeltaregio (Zwolle 

en omstreken) als de Stedendriehoek (Apeldoorn, Deventer, Zutphen) doen het goed. 

Daar liggen wij mooi tussen in, daarvan moeten wij als Olst-Wijhe een graantje 

meepikken.  

 

Dit betekent voor de komende raadsperiode 

 

 Nog meer dan in het verleden willen wij dat de gemeente Olst-Wijhe 

ondernemers en bedrijven bij elkaar brengt om samen te werken aan de lokale 

en regionale economie. 

 De basis voor de detailhandel ligt in de sterke winkelcentra van Olst en Wijhe. 

Wij ondersteunen de ondernemers – meer dan nu het geval is – als het gaat om 

het voorkomen en terugdringen van de leegstand. Dat hoeft niet persé met geld 

te zijn. Het kan ook gaan om de inbreng van kennis en een netwerk, of door het 

wegnemen van planologische en juridische belemmeringen. 

 De gemeente neemt initiatieven om jongeren in een vroegtijdig stadium in 

contact te brengen met het lokale bedrijfsleven om daarmee een toekomstig 

tekort aan geschoold personeel te voorkomen. 

 Wij maken het ondernemers gemakkelijker om een eigen bedrijf aan huis te 

beginnen. Zonodig wordt bekeken of het bestemmingsplan kan worden verruimd. 

 Wij zetten in op verbetering van de bestaande bedrijventerreinen. Voor het ooit 

als bedrijventerrein gedachte Noordmanshoek (Wijhe) gaan wij samen met  

betrokkenen kijken naar een bestemming waarbij recht gedaan wordt aan de 

landschappelijke ligging. Hierbij zullen wij vooral kijken naar een duurzame en of 

innovatieve invulling, bijvoorbeeld zonnepanelen.  

 

4. Zorg 
 

Zorg is een verantwoordelijkheid van ons allemaal – De PvdA wil een lokale 

samenleving waaraan iedere inwoner naar vermogen meedoet en waar mensen naar 

elkaar om kijken. Als gemeente zorgen wij er voor dat er hulp is voor de mensen die dit 

het hardst nodig hebben. Draagkracht is voor ons een leidend principe. En dit zowel 

financieel als sociaal. Als gemeente worden wij de komende jaren verantwoordelijk voor 

veel taken. Dit geeft ons de kans om de organisatie van de zorg minder ingewikkeld te 

maken en dichter bij de mensen te organiseren.  

 

Bijzondere aandacht is er voor de positie van de ouderen. De oudere van nu blijft veel 

langer zelfstandig wonen dan in de afgelopen decennia het geval is geweest. Dit heeft 

consequenties. Zorgmedewerkers moeten, naar onze mening, „aanklampbaar en 

zichtbaar‟ in de buurt zijn. De vroegere wijkzuster geldt hierbij als voorbeeld.  

 

Dit betekent voor de komende raadsperiode 

 

 Er zijn voldoende levensloop bestendige woningen. Wij zijn hier creatief in. 

Belemmeringen worden weggenomen, ook in het buitengebied. 
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 Zorg en welzijn worden dicht bij de mensen georganiseerd. De gedeeltelijke 

decentralisatie van de Algemene Wet Bijzondere Ziektekosten (AWBZ), waarbij 

de begeleiding en de persoonlijke verzorging aan huis door de gemeente 

verzorgd gaat worden, benutten wij om de familie, de buurt en de werkers in de 

zorg nauw met elkaar te verbinden.  

 Ook willen we méér werk met werk maken, zodat ook mensen met een uitkering 

niet aan de kant staan maar actief meedoen in de maatschappij. 

 De organisatie van de zorg moet minder ingewikkeld. De gemeente doet er alles 

aan om versnippering tegen te gaan. 

 

Mantelzorgers hebben het zwaar –  Veel zorg wordt verleend door mensen die 

daarvoor niet betaald krijgen. Extra steun is nodig. Wij zijn daarom blij met de inzet van 

de stichting Vrijwillige Thuiszorg in onze gemeente.  

 

Dit betekent voor de komende raadsperiode 

 De gemeente helpt mantelzorgorganisaties bij het vinden van vrijwilligers.  

 De gemeente helpt bij het vinden van praktische oplossingen bijvoorbeeld als het 

om wonen gaat. 

 Wij schenken extra aandacht aan de jongere- en de werkende mantelzorgers. 

 

 

5. Onderwijs, jeugd, sport en cultuur 
 
Goed onderwijs - Voor de PvdA staat centraal dat kinderen zich optimaal moeten 

kunnen ontwikkelen, zowel thuis als op school. Alle kinderen hebben, ongeacht hun 

afkomst, recht op goed onderwijs. Wij zijn daarbij erg voor passend onderwijs. Wij willen 

dat zoveel mogelijk kinderen in het reguliere onderwijs tot hun recht komen.  

 

Dit betekent voor de komende raadsperiode 

 

 Wij willen dat scholen gevolgd en gecheckt worden op kwaliteit. Presteren 

scholen onder de maat dan neemt de gemeente het initiatief om tot verbetering 

te komen. 

 Daar waar de leerlingenaantallen dalen, stimuleren wij samenwerking tussen 

scholen.  

 Wij gaan efficiënt om met de middelen. Bijvoorbeeld als het gaat om het vervoer 

van leerlingen naar het gym- en zwemonderwijs. 

 Onze kinderen krijgen onderwijs in kwalitatief goede en veilige schoolgebouwen. 

De gemeente ziet hier op toe. 

 Rond de scholen mag niet harder dan 30 km per uur worden gereden. De 

gemeente stimuleert het „op voeten en fietsen‟ naar school gaan. 

 

Meer samenwerking in de jeugdzorg – De jeugdzorg is vanaf 2015 een 

verantwoordelijkheid voor de gemeente. Wij willen dat de nadruk komt te liggen op een 

positief jeugdbeleid. Wij zetten daarom in op het voorkomen van problemen. 

Voorwaarde hierbij is dat organisaties die binnen de jeugdzorg actief zijn beter met 

elkaar samenwerken. De gemeente voert hier in samenwerking met andere gemeenten 

regie op. 

 

Dit betekent voor de komende raadsperiode 

 Bij problemen met kinderen wordt één plan van aanpak opgesteld. De gemeente 

ziet hier op toe. Ons Centrum voor Jeugd en Gezin (CJG) vormt hierbij een 

belangrijke schakel.  

 Wij betrekken jongeren actief bij zaken die hen aangaan. De beschikbare 

middelen worden efficiënt ingezet.  

 De gemeente investeert niet meer in gebouwen als het gaat om het jeugdwerk 

maar blijft de activiteiten – in de vorm van het ambulante jeugd- en 
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jongerenwerk – steunen. De activiteiten zoals die nu worden georganiseerd, 

waarderen wij zeer.  

 

Cement – Olst-Wijhe kent vele verenigingen en clubs. Met elkaar leveren zij het cement 

voor onze samenleving. Voor de PvdA is het belangrijk dat iedereen die dat wil ook echt 

aan sport- en culturele activiteiten kan meedoen. Wij vinden het superbelangrijk dat 

onze kinderen op jeugdige leeftijd het belang van sport en cultuur  inzien. Dit zowel in 

sociaal als in fysiek opzicht.  

 

Ondanks teruglopende middelen blijven wij ons sterk maken voor cultuureducatie. Er is 

meer in de wereld dan geld verdienen. Wij streven er naar om zoveel mogelijk 

voorzieningen in de benen te houden. Dat is, gelet op de toekomstige krimp en de 

vergrijzing van onze bevolking in samenhang met de teruglopende middelen, een grote 

opgave.  

 

Dit betekent voor de komende raadsperiode 

 

 Wij willen dat het nieuwe college een „overall‟ visie opstelt voor het 

maatschappelijk vastgoed (buurthuizen, sporthallen, scholen). Op basis van die 

visie wordt vervolgens een meerjarig toekomstperspectief geschetst.  

 Uitgangspunt voor de PvdA is dat het openlucht zwembad “de Welters” open 

blijft. Het teruglopende bezoekersaantal en de verminderde animo voor het 

volgen van zwemlessen baren ons echter zorgen. Om de kosten te beperken is 

een andere beheersstructuur onontkoombaar.  

 Wij willen de sociale functie van sport- en culturele verenigingen en organisaties 

versterken door meer verbindingen te leggen met scholen, buitenschoolse 

opvang, welzijn en de jeugdzorg.  

 Voor ons is multifunctioneel gebruik van sportparken en accommodaties het 

uitgangspunt. Wij willen dat deze ook beschikbaar zijn voor het onderwijs en 

activiteiten in het kader van de AWBZ.  

 Het bibliotheekwerk houden wij in stand. Wij gaan echter wel op zoek naar 

nieuwe vormen. Ook hier staat de toegankelijkheid van de voorziening centraal. 

Speciale aandacht gaat hierbij uit naar de positie van de „minder digitaal 

ingestelde‟ ouderen en kinderen die – van huis uit – het plezier in lezen en de 

mogelijkheden hiervoor niet meekrijgen. 

 

 

6. Wonen, verkeer en veiligheid 

 
Een eerlijk en evenwichtig woonbeleid - De PvdA is voor een eerlijk en evenwichtig 

woonbeleid waarbij er voldoende sociale woningen beschikbaar zijn en waarbij eigen 

woningbezit voor veel inwoners bereikbaar is. Wij willen dat er in Olst-Wijhe meer 

betaalbare en goede woningen worden gerealiseerd voor zowel huurders als startende 

kopers. Bij dit alles moeten wij ons er wel goed van bewust zijn dat ons inwonertal op 

termijn een dalende tendens laat zien. Daarbij neemt het aantal jongeren af en het 

aantal ouderen toe. Veel meer dan in het verleden zetten wij in op de kwaliteit van de 

bestaande woningvoorraad. Bijzondere aandacht gaat daarbij uit naar het 

„levensloopbestendig maken‟ van woningen en naar verduurzaming. 

 

Dit betekent voor de komende raadsperiode 

 

 De PvdA wil dat gemeente met Salland Wonen, inwoners en ondernemers 

concrete afspraken maakt over: het aantal te bouwen woningen, investeringen in 

leefbaarheid, het signaleren van huurachterstanden, de kwaliteit van de 

woningen, de woonlasten en de invloed van huurders op de renovatie en 

nieuwbouw.  
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 Wij houden onze inwoners, meer dan in het verleden, verantwoordelijk voor de 

kwaliteit en de vitaliteit van de eigen woonomgeving. Samen met bv. Salland 

Wonen kan de gemeente hier een bijdrage aan leveren door nadrukkelijker na te 

denken voor wie wij bouwen of renoveren, hoe wij de openbare ruimte invullen 

en zorg dragen voor voldoende basisvoorzieningen.  

 Wij willen blijven investeren in de dorps- en buurtaanpak. Het is daarbij van 

belang dat wij als gemeente steeds meer gebruik maken van de kennis en kunde 

van onze inwoners. Dat vraagt om een open en meedenkende houding en om 

duidelijkheid vooraf als het gaat om de gemeentelijke inzet.  

 Zowel nieuwbouw- als verbouwprojecten worden afgestemd op de toekomstige 

bevolkingssamenstelling. 

 Wij blijven inzetten op duurzaam bouwen. Initiatieven als de Aardehuizen in Olst 

kunnen op onze steun rekenen.  

 Als permanente bewoning van recreatiewoningen bijdraagt aan de leefbaarheid 

staan wij dit toe. 

 Het verlenen van mantelzorg wordt een criterium waarmee rekening wordt 

gehouden bij het toewijzen van woningen. 

 
Een veilige gemeente – Natuurlijk gebeurt er ook bij ons het nodige maar wij durven 

de stelling aan dat Olst-Wijhe – door de bank genomen – een veilige gemeente is. Dat 

willen wij zo houden. Daarvoor is het belangrijk dat de mensen op straat elkaar 

aanspreken. Als het gaat om veiligheid werkt de gemeente samen met Salland Wonen, 

de welzijnsinstellingen, de politie, het onderwijs, bedrijven en inwoners. Bij deze 

samenwerking vervullen onze wijkagenten een prominente rol. Zij zijn onze oren en 

ogen op straat. Wanneer het om veiligheid gaat, staat de PvdA voor preventie waar dat 

kan en hard ingrijpen waar dat moet. Bij dit alles blijven wij kritisch kijken naar de 

kosten.  

 

Dit betekent voor de komende raadsperiode 

 

 Wij betrekken de bewoners meer dan nu bij het veiligheidsbeleid.  

 Het doen van een aangifte maken wij zo gemakkelijk mogelijk. Heb je aangifte 

gedaan, dan wordt je op de hoogte gehouden van het verloop hiervan. 
 Wij gaan hufterigheid in de openbare ruimte tegen door het opleggen van hogere 

boetes voor bijvoorbeeld intimiderend gedrag. Als je in onze gemeente rottigheid 

wilt uithalen, word je herkend, gekend en aangepakt. 
 

Bereikbaar en verkeersveiligheid – Onze hoofdkernen Olst en Wijhe zijn goed 

bereikbaar met de trein. Dat moet zo blijven. De bereikbaarheid per bus is minder. Dat 

heeft vooral economische redenen. Initiatieven als de buurtbus kunnen op onze 

sympathie rekenen. Grote infrastructurele projecten kunnen wij in de komende jaren 

alleen uitvoeren als derden (zoals bijvoorbeeld de provincie Overijssel) ons daarbij 

financieel ondersteunen. Verkeersveiligheid is en blijft een punt van aandacht. 

 

Dit betekent voor de komende raadsperiode 

 

 Wij betrekken de bewoners meer dan nu bij verkeersveiligheidsbeleid. Wij gaan 

het gesprek aan met de actiegroep uit Olst en met Plaatselijk Belang Olst over de 

overlast die wordt ervaren van het vrachtverkeer. 

 Wij verzetten ons, indien nodig, tegen de verschraling van het openbaar vervoer. 

 Wij stimuleren het gebruik van de fiets en de benenwagen. Wij zijn erg blij met 

de prachtige fiets- en wandelroutes in en om onze gemeente. Daar waar mogelijk 

stimuleren wij de uitbreiding van deze routes. 

 

 

7. Leefbare kernen, een vitaal platteland 
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Onze bevolking krimpt op termijn, Olst-Wijhe gaat vergrijzen. Dit heeft consequenties 

voor onze woningbouw en ons voorzieningenniveau. Dit heeft ook invloed op de 

leefbaarheid in het algemeen. Daar maken wij ons zorgen over. Een actieve opstelling 

van zowel gemeente, ondernemers als inwoners is gewenst. Wij willen dat de gemeente, 

als het gaat om leefbaarheid en vitaliteit, minder in regels denkt. De gemeentelijke deur 

moet altijd open staan voor initiatieven van buitenaf. Creativiteit en inventiviteit zijn wat 

ons betreft de trefwoorden voor de komende vier jaar.  

 

De leegstand van winkels proberen wij samen met de ondernemers aan te pakken. De 

gemeente ziet niet lijdzaam toe maar probeert oplossingen te bedenken voor 

braakliggende terreinen en rotte kiezen. Wij noemen de ruïne aan de Jan Meesterweg in 

Wijhe, de hoek Boskampweg-Eikelhofweg in Boskamp en het Abersonterrein in Olst. Met 

ons geweldige buitengebied gaan wij actief aan de slag. Om ons buitengebied vitaal te 

houden, willen wij toe naar nieuwe woonvormen en nieuwe bedrijvigheid. Hierbij denken 

wij ondermeer aan nieuwe vormen van verblijfsrecreatie. Samen met initiatiefnemers, 

zoals de stichting IJssellandschap, gaan wij kijken welke toevoegingen op recreatief 

gebied mogelijk zijn. Bij dit alles hebben wij oog voor het aspect van duurzaamheid. 

Daar waar wij kunnen, stimuleren wij het gebruik van alternatieve energiebronnen.  

 

Dit betekent voor de komende raadsperiode 

 

 Samen met de ondernemers van Olst-Wijhe brengen wij de leegstand van 

winkels en andere bedrijfspanden in kaart om vervolgens op zoek te gaan naar 

mogelijkheden. Als het om regelgeving gaat, stelt de gemeente zich loyaal op. 

 De gemeente inventariseert de braakliggende terreinen en andere rotte kiezen in 

onze gemeente. Vervolgens wordt een actieplan tegen de verloedering  

opgesteld. Hierbij wordt ook naar tijdelijke bestemmingen gekeken. 

Braakliggende terreinen kunnen bijvoorbeeld tijdelijk in beheer worden gegeven 

bij volkstuinverenigingen en/of scholen.  

 Samen met de inwoners willen wij nog meer inzetten op het kernenbeleid.  

 De gemeente stimuleert duurzame initiatieven en blijft zelf het goede voorbeeld 

geven. De inzet van zonnepanelen wordt gestimuleerd.  

 Wij gaan als gemeente actief zoeken naar hoogwaardige vormen van 

verblijfsrecreatie in de landgoederenzone ten zuiden van de kern Olst. 

Initiatieven als de Natuurderij, de Haere en Rande laten zien dat dit gebied 

enorm veel potentie heeft. Samen met de stichting IJssellandschap gaan wij 

kijken welke toevoegingen ook op recreatief gebied mogelijk zijn. 

 Nieuwe woonvormen in het buitengebied kunnen op onze steun rekenen. Denk 

daarbij aan jongeren die samen een boerderij willen verbouwen en aan ouderen 

die een thuishuis (een soort studentenhuis voor ouderen) willen vestigen. Ook 

nieuwe bedrijvigheid is welkom. Daar zijn wij niet star in. Wij nodigen andere 

partijen actief uit om met plannen te komen. Wij stellen maar één 

randvoorwaarde: het buitengebied moet er vitaler en daarmee mooier van 

worden. 

 Voor agrariërs die het land intensief gebruiken, gaan de komende jaren strenge 

eisen gelden als het gaat om zorgvuldig omgaan met fosfaat. Boeren met 

overschotten dienen zelf verwerkingscapaciteit op het bedrijf te organiseren, 

zodat het fosfaat niet verloren gaat. Het kan nodig zijn om daarvoor 

samenwerking tussen boeren te stimuleren en te ondersteunen. De PvdA wil dat 

Olst-Wijhe met de gemeenten Raalte en Deventer kijkt in hoeverre hier een rol 

vervuld kan worden.  

 De gemeente Olst-Wijhe is voortvarend bezig met het terugdringen van het 

huisvuil. De PvdA ondersteunt die lijn, hoewel voorkomen dient te worden dat het 

zorgvuldig opgebouwde draagvlak op de tocht komt te staan, bijvoorbeeld 

doordat van mensen die slecht ter been zijn ver moeten lopen om hun zakje afval 

kwijt te kunnen. 



  

 

 

12 

 De PvdA bevordert dat de traditionele supermarkten tezamen met de boeren uit 

de omgeving werk maken van de verkoop van streekproducten in de supermarkt. 

Ook zien wij graag dat grote organisaties in de gemeente, onder andere de 

gemeente, de Capellenborg en de verzorgingshuizen, zoveel mogelijk gebruik 

maken van streekproducten.   

 

8. Alsof het ons eigen geld is 
 

Door de financieel economische crisis en de bezuinigingen van de landelijke overheid is 

er op ons lokale niveau minder mogelijk. Wij verwachten dat dit nog wel even zo blijft. 

Dit betekent dat wij heel behoedzaam om moeten gaan met de beschikbare 

overheidsmiddelen. Wij beheren die alsof het om ons eigen geld gaat. Wij verwachten 

dat er de komende jaren in Olst-Wijhe weinig middelen voor nieuw beleid beschikbaar 

zijn. Sterker nog: nieuwe bezuinigingen vallen niet uit te sluiten. Wij gaan onze 

verantwoordelijkheid hierbij niet uit de weg. Bij dit alles houden wij echter rekening met 

de menselijke maat. Ook willen wij als het even kan voorkomen dat wij onder druk van 

het tekort aan geld nu zaken afbreken die wij later niet meer op kunnen bouwen. Bij 

verdere bezuinigingen kijken wij ook opnieuw naar de gemeentelijke organisatie. Met 

elkaar zullen wij meer moeten doen voor minder geld.  

 

Dit betekent voor de komende raadsperiode 

 

 De PvdA gaat behoedzaam om met de beschikbare overheidsmiddelen. Dit doen 

wij door een sterke budgetdiscipline. Wij zijn terughoudend met betrekking tot 

het aangaan van risico‟s. 

 Wij zijn terughoudend als het gaat om lastenverzwaringen.  

 Wij handhaven ons kwijtscheldingsbeleid. 

 Uitgangspunt voor ons is dat de gelden die wij vanuit Den Haag krijgen voor de 

uitvoering van de sociale wetten taakstellend zijn. Als dit tot schrijnende gevallen 

lijdt grijpen wij in. De sterkste schouders dragen de zwaarste lasten. 

 Lokale belastingen waar een duidelijke tegenprestatie tegenover staat (leges) 

worden kostendekkend doorberekend.  

 Wij vinden het belangrijk dat de gemeente reserves heeft om tegenvallers te 

kunnen opvangen, maar het is geen doel op zich om reserves op te bouwen. 

 Wij zijn de komende raadsperiode terughoudend als het gaat om het verwerven 

van gronden. 

 

 
 
 

 
 

 


